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Câți salariați ai celui mai mare
spital din Constanța au primit
venituri mai mici?

Din cei 2.600 de salariați ai Spitalului Clinic
Județean de Urgență (SCJU) ”Sf. Apostol Andrei”
Constanța, doar 66 (registratori medicali, infirmieri,
personal de la anatomo-patologie) au fost afectați
de scăderile veniturilor, cauzate de modificările
sporurilor, a anunțat managerul dr. Cătălin Grasa.
Oficialul a declarat că scăderile veniturilor sunt mici,
de 150 și 200 de lei, pentru că au scăzut unele
sporuri. ”Noi ne-am permis să aplicăm sporuri mai
mari pentru că avem susținerea Consiliului
Județean Constanța. Sunt sporuri chiar și de 80%”,
a subliniat managerul. Dr. Grasa susține că, la
spitalul pe care-l conduce, creșterile salariale sunt
importante, în special la nivelul medicilor. ”Trebuie
să-i întoarcem din acel exod, care în ultima
perioadă a fost unul foarte important”, a adăugat
managerul SCJU. În țară, însă, scăderile au fost
unele importante, așa că indignările salariaților au
fost mari. Sindicatul ”Sanitas”, de exemplu, a
pregătit ample acțiuni de protest. Începând din
această săptămână: miting în 26 aprilie, 7 mai -
grevă de avertisment; 11 mai - grevă generală.
Mitingul din 26 aprilie se anunță unul de amploare.
De exemplu, sindicatul ”Sanitas” Constanța anunță
mobilizare masivă a membrilor, astfel că mitingul
organizat de federație se anunță de amploare. ”Într-
un timp extrem de scurt, de joi și până pe 23 aprilie,
am reușit să organizăm participarea la miting a
peste 650 membri”, potrivit ”Sanitas”.

Programul casieriilor RAJA în
perioada sărbătorilor de 1 Mai

SC RAJA SA aduce la cunoştinţa tuturor
abonaţilor că, în zilele de 30 aprilie și 01 mai 2018,
dispeceratul, echipele de intervenţie, dar şi
reprezentanţii societăţii care asigură buna
desfăşurare a proceselor de alimentare cu apă şi de
preluare a apelor uzate vor lucra în program
normal. Apelurile către numărul de telefon al
dispeceratului - 0241/924 vor fi preluate non-stop.
Echipele de intervenţie vor acţiona cu
promptitudine, pentru ca toate avariile sau
disfuncţionalităţile apărute în sistemul de alimentare
cu apă să fie remediate în timp util, iar abonaţii
societăţii să poată beneficia de serviciile noastre la
parametrii optimi. Singurul serviciu care îşi va
modifica programul de lucru în această perioadă
este cel al casieriilor RAJA. Astfel, abonaţilor
interesaţi să îşi achite facturile la apă potabilă şi
canalizare le facem cunoscut faptul că, în zilele de
30 aprilie și 01 mai 2018, casieriile RAJA vor fi
închise. Începând de miercuri, 02 mai 2018, toate
casieriile RAJA își vor relua programul normal de
lucru, acestea fiind deschise inclusiv sâmbătă, 05
mai 2018. 

Se-ntoarce volatilitatea la bursă?

Piaţa de capital românească ar putea fi
volatilă, în perioada următoare, având în vedere
creşterile din ultimele luni, spune preşedintele
Bursei de Valori Bucureşti (BVB), Lucian Anghel -
„Marți, creşterea până la niveluri atinse înainte de
criză a fost continuarea tendinţei foarte bune din
ultimii ani. În ultimii șase ani avem o creştere de
146%, pe BET-TR. Mai exact, românii care au
investit în acțiunile principale listate la BVB, la care
au fost adăugate dividende consistente, au cu
146% mai mulţi bani. Cred că este o evoluţie bună.
Rămânem cu 16% creştere de la începutul anului
până acum, cea mai mare din UE, în ceea ce
priveşte randamentul pieţelor de capital. În acelaşi
timp, e normal să ne aşteptăm şi la volatilitate. În
general, după creşteri consistente, orice piaţă de
capital poate fi influenţată de corecţii“. El a mai spus
că investiția în unități la un fond mutual de acțiuni
listate la bursă este o metodă mult mai inteligentă
de economisire decât contul curent, pentru care
optează, din păcate, aproape jumătate dintre
românii care vor să pună bani deoparte.

Pe scurt.”Săptămâna Europeană a Vaccinării”

De ce refuză părinții să își
vaccineze copiii? Explicații
ale medicilor constănțeni!
Între 23 și 29 aprilie

2018, se
celebrează

”Săptămâna Europeană a
Vaccinării” (SEV), parte
integrantă a campaniei
Organizaţiei Mondiale a
Sănătăţii (OMS) -
”Săptămâna Mondială a
Vaccinării”.”Săptămâna
Mondială a Vaccinării” are
scopul de a sublinia
necesitatea de acțiuni
COLECTIVE, pentru a
garanta că fiecare
persoană este protejată de
bolile prevenibile prin
vaccinare, potrivit Direcției
de Sănătate Publică
Județeană (DSPJ)
Constanța. Și la Constanța, Spitalul
Clinic Județean de Urgență (SCJU) ”Sf.
Apostol Andrei” a organizat, în
colaborare cu DSPJ, o conferință de
presă, tocmai în ideea de a răspândi
informații utile populației, despre
importanța vaccinării.

”Tema din anul 2018 este “Să ne
protejăm împreună, Vaccinurile sunt
benefice”, încurajează oamenii, de la
donator la publicul larg pentru progres
în eforturile de creștere a acoperirii
vaccinale pentru BINELE COMUN.
Pentru acest bine comun, guvernele
trebuie să investească în eforturile de
vaccinare, acțiunile de promovare a
sănătății să pună accentul pe vaccinare
și oamenii trebuie să se vaccineze”,
potrivit DSPJ. Despre faptul că
acoperirea vaccinării a scăzut dramatic
s-a tot vorbit în aceste zile. Ce este de
făcut și de ce nu acceptă părinții
vaccinarea copiilor? Au răspuns acestor
întrebări atât medici ai SCJU, cât și dr.
Loti Popescu, master european
promovarea sănătății și educație pentru
sănătate, purtătorul de cuvânt al DSPJ
Constanța. În opinia directorului
medical al SCJU, dr. Bogdan Obadă,
România are nevoie urgentă de o lege
a vaccinării; trebuie să ne aliniem în cel

mai scrut timp legislației europene:
”Sub nicio formă nu trebuie să ne
întoarcem la boli din Evul Mediu. S-au
făcut eforturi mari pentru ca acestea să
fie eradicate”.

Dr. Loti Popescu a vorbit despre
importanța imunității colective, definită
de Organizația Mondială a Sănătății
astfel: ”cu cât mai multe persoane
vaccinate din colectivitate, cu atât riscul
ee îmbolnăvire a celor nevaccinate
scade”; și asta pentru că bolile
contagioase se transmit de la o
persoană la alta. Medicul din cadrul
DSPJ a subliniat și strategia națională
din perioada 2014 - 2020, creșterea
acoperirii vaccinale, dar și cât de
important este să fie repus pe ”picioare”
Institutul Național ”Cantacuzino”.
Același medic a subliniat și importanța
abordării unui stil de viață sănătos, care
constă în mișcare, alimentați
sănătoasă, dar și scăderea consumului
de dulciuri, știut fiind faptul că acestea
scad imunitatea. Tot la capitolul
vaccinare, în curând ar putea fi reluată
campania de vaccinare HPV a tinerelor,
care în anii trecuți a fost un eșec, din
cauza campaniei care a avut un start
greșit.

n ȘI TOTUȘI... n Vaccinarea
începe încă din maternitate, cu

vaccinurile împotriva
hepatitei B și TBC.
Medicii spun că veștile
sunt, totuși,
îmbucurătoare, cel puțin
la Constanța, la SCJU:
tot mai puțini părinți
refuză imunizarea
bebelușilor: în 2016 - 97
de cazuri; 2017 - 9
cazuri, în primele 4 luni
din 2018 - un caz. În
SCJU, numărul
nașterilor este de circa
3.500 pe an. 

n DE CE REFUZĂ
PĂRINȚII
VACCINAREA? n Șeful
Clinicii de Neonatologie a
SCJU, dr. Livica

Frățiman, crede că părinții refuză
vaccinarea din două motive: în primul
rând ei și-au pierdut încrederea în
sistemul de sănătate, din cauza
suișurilor și coborâșurilor și, în al doilea
rând, lipsa de informare. Ea a dat
exemplul celor care preferă să își ia
informații din mediul online, din rețelele
de socializare, în loc să ceară ajutor de
specialitate, să acceseze site-ri de
specialitate. Nu în ultimul rând,
specialiștii susțin că vaccinarea nu este
o alegere, ci ar trebui să fie o obligație,
dacă dorim să avem copii sănătoși, o
societate sănătoasă. La rândul său, și
dr. Adriana Bălașa, medic primar
pediatru, susține că vaccinarea este un
drept la sănătatea copilului. De
asemenea, și dr. Bălașa a subliniat
importanța corectă a informării. Cât
privește reacțiile adverse, medicii spun
că sunt foarte rare, iar beneficiile sunt
cu mult peste ceea ce înseamnă riscuri. 

Precizăm că obiectivul
”Săptămâna Mondială a Vaccinării”
2018 este de a impulsiona o acțiune
globală mai amplă pentru vaccinare,
cu un centru de atracție special pe
promovarea rolului pe care fiecare îl
poate avea în acest efort comun, de la
donatori la indivizi.

Sunt așteptați zeci de mii de turiști

Spitalul Județean Constanța, pregătit 
pentru mini-vacanța de 1 Mai!

Spitalul Clinic Județean de
Urgență (SCJU) ”Sf. Apostol Andrei”
Constanța este pregătit pentru mini-
vacanța de 1 Mai, a anunțat
managerul SCJU, dr. Cătălin Grasa. El
asigură că sunt medicamente,
materiale sanitare, iar liniile de gardă
sunt și ele asigurate. ”Pentru noi este
un test înainte de sezonul estival.
Unitatea de Primiri Urgențe este
pregătită, avem medici, asistenți”, a
spus managerul. În mini-vacanța de 1

Mai sunt așteptați pe litoral circa
40.000 de turiști, așa că nu este
exclus ca numărul solicitărilor în UPU
să fie unul cu mult mai mare față de o
perioadă obișnuită. Atât turiștii cât și
constănțenii trebuie să înțeleagă că, în
UPU, selecția cazurilor se face nu în
ordinea sosirii, ci în funcție de
gravitate; în niciun caz nu se
acționează pe principiul ”primul venit,
primul servit”, așa cum mulți cred. Încă
de la preluare, cadrele medicale

analizează cazurile, așa că se
intervine în consecință. Oamenii
trebuie să înțeleagă că timpul de
așteptare poate fi chiar și de ore, mai
ales că UPU Constanța este singura
unitate care asigură servicii de
urgență; nu în ultimul rând vorbim
despre o UPU care are o capacitate
limitată, suprafața de lucru (cabinete
medicale) fiind mai mică în comparație
cu alte unități din țară care nu au
atâtea solicitări. 


